
Voorzitter: Korthals Altes

Tegenwoordig zijn 74 leden, te
weten:

Baarda, De Beer, Van de Beeten,
Bemelmans-Videc, Van den Berg,
Bierman, Bierman-Beukema toe
Water, De Blécourt-Maas, De Boer,
Boorsma, Braks, Van den Broek-
Laman Trip, Van Bruchem, Castri-
cum, Dees, Doesburg, Dölle, Dupuis,
Van Eekelen, Eversdijk, Van Gennip,
Ginjaar, Hessing, Van Heukelum,
Hofstede, Holdijk, Van den Hul-Omta,
Jaarsma, De Jager, Jurgens, Ketting,
Kneppers-Heijnert, Kohnstamm,
Korthals Altes, Van der Lans, Van
Leeuwen, Lemstra, Van der Linden,
Lodders-Elfferich, Luijten, Lycklama à
Nijeholt, Meindertsma, Pastoor,
Pitstra, Platvoet, Le Poole, Rabbinge,
Rensema, Roscam Abbing-Bos,
Rosenthal, Ruers, Van Schijndel,
Schoondergang-Horikx, Schuurman,
Schuyer, Stekelenburg, Stevens,
Swenker, Tan, Terlouw, Van Thijn,
Timmerman-Buck, Varekamp, Ter
Veld, Veling, De Vries, Walsma,
Werner, Witteveen, Woldring, De
Wolff, Wolfson, Wöltgens en
Zwerver,

en mevrouw Jorritsma-Lebbink,
vice-minister-president, minister van
Economische Zaken, de heren
Cohen, staatssecretaris van Justitie,
en Hoogervorst, staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Regels met
betrekking tot het beëindigen
van de overeenkomst van
samenwerking van de elektrici-
teitsproductiesector en tot het
aandeelhouderschap van de

netbeheerder van het landelijk
hoogspanningsnet (Overgangs-
wet elektriciteitsproductiesector)
(27250).

(Zie vergadering van 18 december
2000.)

De beraadslaging wordt hervat.

©

Minister Jorritsma-Lebbink:
Voorzitter! Ik ben heel blij dat u de
behandeling van het wetsvoorstel
met zo grote voortvarendheid heeft
opgepakt, zodat nog dit jaar de
afronding van het parlementaire
traject kan plaatsvinden. Ik was ook
heel ingenomen met de inbreng van
met name de heren Wolfson,
Terlouw en Van den Berg en
mevrouw Bierman. Aanvaarding en
inwerkingtreding van dit wetsvoor-
stel is van groot belang voor de
voortgang van de liberalisering van
de elektriciteitsmarkt. Ik was dan ook
blij dat na het korte ordedebat
gisteren, de Kamer besloot de
beraadslaging te openen. Ik kom op
het punt dat de heer Hofstede aan de
orde stelde, aan het eind van mijn
verhaal nog even te spreken.
Immers, wat met dit wetsvoorstel
wordt gerealiseerd, is natuurlijk wel
het beëindigen van de zogenaamde
overeenkomst van samenwerking.
Ook eindigt dit jaar het protocol.
Zoals de leden Wolfson, Bierman,
Terlouw en Van den Berg stelden, is
aan deze wetgeving een zeer
langdurig en zeer zorgvuldig proces
voorafgegaan. Deze wet schept in
ieder geval duidelijkheid voor alle
marktpartijen. Ik vind het wel
interessant dat ook de heer Pitstra
erkent dat dit wetsvoorstel logisch
voortvloeit uit stappen die eerder zijn
gezet in dit traject. Daardoor zullen

productiebedrijven voor het eerst
met elkaar concurreren en een
afzonderlijke positie op zowel de
binnenlandse als de buitenlandse
markt verwerven.

Niet alleen in de Tweede Kamer,
maar ook in dit huis bestaat
bezorgdheid over de mate waarin de
marktwerking in elektriciteitsland van
de grond komt. De CDA-fractie gaat
zelfs zo ver dat zij de vraag stelt of
dit wetsvoorstel ons in dat proces
niet achteruit in plaats van vooruit
helpt. Ik ben van mening dat het
niet-aannemen van het wetsvoorstel
pas echt negatief zou zijn voor
marktwerking. Nu wordt er juist een
einde gemaakt aan het nog langer
afwentelen van alle kosten,
marktconform of niet, over de rug
van de consument. Ik zeg dit met
name in de richting van de heer
Hofstede die daarover een aantal
opmerkingen heeft gemaakt.

Een andere positieve ontwikkeling
is mijns inziens de wijze waarop dit
jaar voor het eerst met de toewijzing
van importcapaciteit is omgegaan.
Ook op dit terrein speelt de werking
van het marktmechanisme een
duidelijke rol. Evenals vorig jaar is er
dit jaar sprake van minder aanbod
van importcapaciteit dan vraag. Vorig
jaar heeft de verdeling van die
capaciteit geleid tot nogal wat
klachten van marktpartijen. Daarbij
speelde een rol dat TenneT op een
zeer laat tijdstip genoodzaakt was
om de regels voor toewijzing aan te
passen omdat enkele partijen op
oneigenlijke wijze probeerden
transportcapaciteit toegewezen te
krijgen. Dit jaar is gekozen voor een
veel meer marktconforme wijze van
toewijzing. Zoals bekend, heeft
landelijk netbeheerder TenneT
inmiddels een tweetal veilingen
gehouden: een maand- en een
jaarveiling. De opbrengsten van de
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